
  

 
 Fagligt Udvalg for Ernæringsassistentuddannelsen 

Vesterbrogade 6D, 4.  1620 København V www.sevu.dk jsn@sevu.dk Tlf. 3817 8299 
 

 

 

 

Referat FUE-møde  
Torsdag den 17. november 2022 kl. 13.00 – 16.00 

BUEN, Vesterbrogade 6D, 5. sal – lok. 3 

 

Deltagere A-side 

Lise Lotte Hjorth Sørensen,  Danske Regioner, næstformand 

Bodil Geipel Lauritsen, Danske Regioner 

KL - Vakant 

 

Deltagere B-side 

Bettina Bøgelund Hansen, formand, KOST (indtil kl. 15) 

Gerda K. Thomassen, KOST 

Rikke Kristensen, KOST 

 

Sekretariatet 

Jette Sonny Nielsen  

Signe Lonesdatter Munksgaard 

Eva-Carina Nørskov 

 

Dagsorden 

0. Præsentationsrunde  

Præsentationsrunde, hvor FUE bød velkommen til Bodil Geipel Lauritsen, ny A-siderepræsentant, 
som erstatter Mona Stenskrog.  

 

 

Udvalg: FUE 

30. november 2022 

http://www.sevu.dk/
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1. Godkendelse af dagsorden 

Pkt. 3 Aktivitetsplan blev flyttet ned til efter pkt. 12 på dagsordenen. 

Herefter blev dagsordenen godkendt. 

 

2. Godkendelse af referat fra møde 8. september 2022 

Referat fra 8. september 2022 var godkendt i skriftlig høring 21. september 2022. 

Der var ikke yderligere bemærkninger.  

 

(3. Aktivitetsplan flyttet til efter pkt. 12) 

 

4. Serviceeftersyn af uddannelsen – Justeret fagligt uddannelsesindhold og BEK-tekst 

FUE drøftede de justerede dokumenter i 1. del af serviceeftersynet af uddannelsens indhold og til-
hørende vejledninger: 

• Bekendtgørelse §1, formål og §6, afsluttende prøve 

• GF-kompetencemål 

• HF-kompetencemål 

• Uddannelsesspecifikke fag 

• Valgfri uddannelsesspecifikke fag 

• Meritbilag for godskrivning til BEK 2023 

A-siden roste det store arbejde, som ad hoc gruppen har bidraget med. 

A-siden havde ønske om at kommentere på de justerede dokumenter efter FUE-mødet - med en 
tilkendegivelse om, at ad hoc gruppen kan anvende de eventuelle bemærkninger, som vurderes at 
bidrage hensigtsmæssigt ift. ad hoc gruppens fremlagte forslag til justeringer.   

B-siden roste justeringen med den rette taksonomi, som giver god mening. B-siden havde ikke 
yderligere bemærkninger til de justerede dokumenter. 

Sekretariatet/ad hoc gruppen afventer A-sidens tilbagemelding.  

Sekretariatet sender udkast til bekendtgørelsen for ernæringsassistentuddannelsen til STUK inden 
fristen den 1. december 2022. 

FUE besluttede at sende en erkendtlighed til de 3 skolepersoner som tak for deres engagerede 
medvirken til at nå et resultat på højt fagligt niveau som deltagere i ad hoc gruppen. 
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5. Drøftelse vedr. DM Skills som konkurrencefag 

FUE besluttede, at man for nuværende ikke vil deltage i DM Skills som konkurrencefag. Det blev be-
sluttet at drøfte muligheden for deltagelse som konkurrencefag igen på FUE-mødet i november 
2025 (forudsat evaluering af trepartspulje foreligger på dette tidspunkt) med henblik på eventuel 
deltagelse som konkurrencefag i 2027. 

Begrundelse for ikke at deltage nu 

• Jf. det udarbejdede budgetudkast til FUE-mødet vedrørende proces, planlægning og gen-
nemførelse af DM Skills, finder udvalget, at det er et meget stort beløb, der vil være behov 
for at anvende for et 3-dages projekt – og det er ikke sikkert, at budgettet holder grundet 
inflationen, som kan risikere at fordyre det hele. 
 

• FUE’s deltagelse i DM Skills som konkurrencefag vil skulle finansieres via AUB-trepartsafta-
lemidler. Disse tildeles foreløbigt til og med 2025, hvor ordningen evalueres. Det betyder, 
at det ikke er sikkert, at ordningen fortsætter, hvorfor der i givet fald ikke vil være finansie-
ring til at deltage i DM Skills. 

 

• FUE ønsker at anvende de nuværende AUB-trepartsmidler til projekter, hvor analysefokus 
inden for forskellige områder forhåbentligt kan bidrage til en øget rekruttering (se pkt. 6 
nedenstående). 

 

• Der er ikke påvist større søgning til ernæringsassistentuddannelsen i de 8 år, som FUE del-
tog som konkurrencefag. 

 

Genoptagelse af drøftelsen i november 2025 

DM Skills kan måske være et udstillingsvindue for ernæringsassistentuddannelsen, derfor er FUE 
parat til at genoptage drøftelsen om deltagelse i DM Skills som konkurrencefag, når det ultimo 
2025 afklares, om AUB-trepartsaftaleordningen fortsætter, og dermed vil kunne anvendes til DM 
Skills. 

A-siden vil, forud for drøftelsen i november 2025, skulle afklare med hhv. Danske Regioner og KL, 
om de er parate til at dække et eventuelt underskud ved deltagelse i DM Skills 2027. 

B-siden/Kost og Ernæringsforbundet har ved udvalgets tidligere deltagelse i DM Skills givet et 
sponsorat. De ønsker ikke at dække et eventuelt underskud ved Skills i 2027. 
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Skolenetværkets sponsorat til info-stand 

FUE fortsætter, som i de to foregående år, indtil videre med at give et sponsorat på 50.000 kr. til 
Skolenetværket for at varetage en info-stand om ernæringsassistentuddannelsen på DM Skills. 

 

6. Projektforslag for AUB trepartsmidler i 2023/24 

FUE besluttede, at der for AUB trepartsaftalemidler 2023/24 gennemføres det foreslåede projekt 
”Grundskoleelevers interesse i ernæringsassistentuddannelsen” samt et projekt, hvor frafaldet 
mellem GF og HF skal undersøges . 

Sekretariatet udarbejder to projektbeskrivelser, der sendes i høring i udvalget, inden ansøgnin-
gerne sendes til AUB, hvor fristen er den 15. februar 2023.  

1) Projekt ”Grundskoleelevers interesse i Ernæringsassistentuddannelsen” skal udvides, så 
det også inddrager målgruppen de 18-20 årige, der fx allerede har en studentereksamen. I 
genskrivningen af projektbeskrivelsen skal det overvejes hvilke samarbejdspartnere, der er 
de mest oplagte til projektet. Det er projektets formål at skabe en øget søgning til uddan-
nelsen ved at udvikle modeller og koncepter for, hvordan man kan støtte de elever, som får 
interesse i ernæringsassistentuddannelsen i at fastholde deres valg.  

 

2) Der udarbejdes en projektbeskrivelse , hvor frafaldet mellem grundforløb og hovedforløb 
skal undersøges mere indgående. Projektet kan bygge videre på sekretariatets egen under-
søgelse vedr. frafald, hvor der kan udvides med mere kvalitative interviews og på den 
måde skabe data, der giver en grundlæggende viden om, hvorfor så mange elever falder 
fra. Det er både undervisere og elever, der skal interviewes, og skolernes indsats for at fast-
holde eleverne skal kortlægges. Projektet skal ydermere give bud på handlinger til at 
undgå det store frafald mellem grundforløb og hovedforløb.  

 

 

7. Opfølgning på FUE guldmedaljearrangement 23. sept. 2022 – lokal presseomtale 

Efter afholdelse af guldmedaljearrangementet fredag d. 23. september 2022 har sekretariatet fore-
taget en kortlægning af, hvordan skolerne har brugt det udsendte materiale fra sekretariatet, som 
blev produceret i forbindelse med guldmedaljearrangementet. Dvs. en gennemgang af de kommu-
nikationskanaler, som de 13 medaljemodtagende skoler har: Hjemmesider – Facebooksider – In-
stagram – LinkedIn.  

Ligeledes er der udført en googlesøgning på skolerne og medier, for at kortlægge hvorvidt der har 
været artikler eller indslag fra medier. Det overordnede resultat er som følger:  

 



    

5 / 9  
 

 

Medie Facebook Hjemmeside Instagram LinkedIn 1 Lokalnyhed 2 Lokalnyheder 
Mat. lagt 
på 1 3 3 1 4 3 
Mat. ikke 
lagt på 12 10 10 12 9 10 

 

FUE tog resultatet af opfølgningen på skolernes indsats i forbindelse med den lokale presse vedrø-

rende medaljearrangementet til efterretning. 

 

8. Datarapport om uddannelsesaftaler for ernæringsassistentuddannelsen 

Fagligt udvalg fik fremlagt datarapport om indgåede uddannelsesaftaler. FUE ønsker, at der i de 
kommende halvårsrapporter (næste rapport februar 2023) indgår opgørelser om ’Opnåelse af mål-
sætning fra Trepartsaftale om indgåelse af uddannelsesaftaler på grundforløb 2” med nationale 
data og data fordelt på institution.  

Udvalget bad sekretariatet undersøge, om det for figur 1.2 er muligt at få information om hvorvidt 
elever, som har indgået skoleoplæringsaftale, senere overgår til ordinær uddannelsesaftale. Disse 
tal er væsentlige i forhold til evt. senere argumentation vedrørende dimensionering. 

Sekretariatets svar: Det er ikke muligt at få data på de specifikke 17 elever i februar 2022 eller de 
specifikke 28 elever i juli 2022 og deres senere vej gennem uddannelsen. Der kan i stedet henvises 
til tabel 1.1. hvor tal for ”Restaftale efter skoleoplæring” fremgår. Antallet af elever, som i perioden 

januar – august 2022 har indgået en ”restaftale efter skoleoplæring”, var 20 elever.  

Udvalget spurgte, om det for figur 1.2 er muligt at få information om hvilke private oplæringsste-
der, der er indgået aftaler med.  

Sekretariatets svar: Det er en omfattende opgave som vil kræve ”manuel optælling” via Easy P. 

Endelig stillede udvalget spørgsmål til Figur 1.3 om antallet af indgåede aftaler på uddannelsen 
fordelt på institutioner, hvor det fremgår, at der på Himmerlands Erhvervs- og Gymnasieuddannel-
ser er indgået 7 ordinære uddannelsesaftaler og 6 skoleoplæringsaftaler i 2022. 

Sekretariatets svar: Data fra Styrelsen for Undervisning og Kvalitets datavarehus er genbesøgt og 
data i figur 1.3 stemmer overens med datavarehusets. 
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9. Analyse af frafald mellem GF2 og HF på ernæringsassistentuddannelsen  

En rapport om ernæringsassistentelevers frafald i overgangen mellem grundforløb 2 og hovedfor-
løb blev fremlagt til FUE’s godkendelse. FUE gav udtryk for tilfredshed med rapportens tilbundsgå-
ende gennemgang af frafaldet i overgangen mellem grundforløb 2 og hovedforløb. FUE ønskede 
afsnittet om alder justeret, således at det fremgår, at der antalsmæssigt er et stort antal elever over 
25 år, som falder fra. FUE besluttede, at rapporten lægges på hjemmeside med en nyhed, og at om-
talen af rapporten indgår i næste FUE nyhedsbrev. 

 

10. Budgetopfølgning 2022 og budgetforslag 2023 

FUE bemærkede følgende:  

• Bilag 1002 – årstalsrettelse: Der er afsat 50.000 kr. på budgettet i 2023 2022 til DM i Skills 
ligesom i 2022. 

• Den forventede egenkapital pr. 31. december 2022 er 412.235 kr. 

Udvalget godkendte budgetforslag 2023. 

 

11. Hvordan kan LUU hjælpe FUE med fokus på flere elever 

FUE betragter LUU’er som en vigtig samarbejdspartner i indsatsen for en øget rekruttering til ernæ-

ringsassistentuddannelsen, og ser det som en fordel at have muligheden for at inddrage LUU i va-
retagelsen af denne vigtige opgave, som understøttes i EUD-hovedbekendtgørelsen (hovedbe-
kendtgørelsen for erhvervsuddannelser §41, stk. 3).  

FUE håber, at LUU’er har lyst til at indgå i et samarbejde herom og har derfor udarbejdet forskellige 
forslag til aktiviteter, som LUU vil kunne bidrage med som samarbejdspartner for FUE i forsøget på 
at øge optaget. 

FUE godkendte de foreslåede aktiviteter, som LUU vil kunne bidrage med. 

En aktivitetsoversigt justeret med aktiviteter fordelt over 2023-24 samt budgetforslag til udvalgte 
aktiviteter, sendes til FUE til godkendelse. 

FUE besluttede at der sendes brev med forslag og uddybende beskrivelse til hver enkelt af aktivite-
terne til LUU fordelt over 2023/2024 – se nedenstående oversigt. Sekretariatet udarbejder skabelo-
ner til aktivitetsforslagene, som skal gøre det let for LUU at melde tilbage til FUE omkring resultater 
af aktivitetsindsatserne m.v.  
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Aktiviteter: 

1. Fast punkt på LUU-dagsordenen fremover ”Hvordan rekrutterer vi flere elever i vores om-
råde” (Brev til LUU i december 2022) 

2. LUU opfølgning på inaktive læresteder. (Brev til LUU i 2. kvartal 2023) 
3. LUU fokus på rekruttering af tosprogede elever (Brev til LUU i 4. kvartal 2023) 
4. LUU afprøver de 3-4 koncepter, der er resultatet af AUB-projekt ”Skolers indsats til at opnå 

60 og 80% målsætningen. (Brev til LUU i 2. kvartal 2024) 
5. LUU indsender gode historier om, hvilke aktiviteter, der er gennemført med særlig god ef-

fekt ift. at rekruttere nye elever. (Brev til LUU i 4. kvartal 2024) 

FUE ønsker en tekstmæssig justering til sekretariatets forslag til LUU-brevene med en præcisering 
af vigtigheden af samarbejdet mellem LUU og FUE om flere elever til ernæringsassistentuddannel-
sen. De tilrettede breve sendes, efter ønske, i skriftlig høring i FUE-formandskabet til godkendelse.  

 

12. FUE ad hoc gruppe - trepartsaftaleprojekter 

A-siden udpegede Bodil til ad hoc gruppen for AUB-trepartsaftaleprojekter. 

FUE ad hoc gruppen består så af Gerda og Bodil. 

Bodil inviteres til planlagte møder med konsulenterne for de to igangværende AUB-trepartsaftale-
projekter.  

 

3. Aktivitetsplan 

FUE havde følgende bemærkninger til aktivitetsplanen: 

• Pkt. 1-C. FUE finder det positivt med udviklingen i flere koncerngodkendelser. 

• Pkt. 2-A. FUE minder om, at det er lovpligtigt for skoler at sende de gennemførte GF-prøver 
til orientering til udvalget – og at der anvendes de nye nationale GF-standardskabeloner, 
som Skolenetværket har justeret ift. at erstatte Viden, Færdigheder og Kompetencer, så det 
nu kun omfatter kompetencer, gældende fra august 2022. 

• 2-L. Koordinatorgruppen bidrager med input til ad hoc gruppens arbejde med justering af 
oplæringsmålene jvf. serviceeftersynet. 

Herefter blev aktivitetsplanen godkendt. 
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13. Orientering 

Meddelelser – elevsager 

Udvalget har siden september 2022 behandlet: 

• 1 ansøgning om forlængelse af eux-uddannelsesaftale 

• 2 ansøgninger om forlængelse af uddannelsesaftaler 

• 2 ansøgninger om afkortning af oplæringstid 
 

Opfølgning på 3 LUU AUB-projekter – modtaget 1 

FUE har, i perioden siden sidste FUE-møde i juni 2022, anmodet om fremsendelse af en kopi af 3 
afsluttede LUU-AUB-projektrapporter til orientering. FUE har interesse i at følge den type relevante 
projekter og resultaterne heraf, da udvalget skal påtegne LUU’s AUB-ansøgninger.  

FUE har fået en tilbagemelding fra to af LUU’erne - har modtaget en kopi af afrapporteringen fra 
EUC Nordvest, hvis projekt havde titlen ”Praktikpladskampagne 2021/2022”, samt fået orientering 
fra EUC Nord om, at de har fået udsat slutdatoen for projektet. 

FUE foreslog, at der, til FUE-nyhedsbrevet, eventuelt kunne laves et interview med EUC Nordvest, 
som har fået et godt projektresultat ift. indgåelse af ekstra uddannelsesaftaler. Sekretariatet følger 
op på forslaget. 

 

Trepartsaftaleprojekt 2022/23 – Status Marselisborg: Skolers Indsats 

Projektet følger tidsplanen planmæssigt. Forventes afsluttet ca. marts 2023. 

 

Trepartsaftaleprojekt 2022/23 – Status Butter Agency: Fortællingen om EA-uddannelsen 

Projektet følger tidsplanen planmæssigt. Forventes afsluttet ca. marts 2023. 

 

Status vedr. afsøgning af nyt navn til uddannelsen 

Afsøgningen af muligheden for et nyt navn til ernæringsassistentuddannelsen varetages af Butter 
Agency efter afslutning af ovennævnte igangværende projekt. 

Trepartsaftale – status på webinar  

Tilmelding til FUE’s webinar d. 7. december 2022 om dansksproglige udfordringer kan foretages via 
dette link: https://www.sevu.dk/fue/tilmelding-til-fue-webinar-om-dansksproglige-udfordringer 
Man er velkommen til at dele linket i sit netværk til interesserede. 
 

https://www.sevu.dk/fue/tilmelding-til-fue-webinar-om-dansksproglige-udfordringer
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Opfølgning på skolernes anvendelse af FUE-kampagnevideoer 

Sekretariatet har foretaget en rundringning til skolernes kommunikationsansvarlige for at høre, 
hvordan skolerne arbejder med videoer, og om de ville være interesseret i at gøre brug af FUE’s se-
neste video. Efterfølgende foretog sekretariatet i oktober 2022 en gennemgang af skolernes hjem-
mesider og Facebooksider med henblik på at afdække, om skolerne bruger videomateriale i forbin-
delse med rekruttering og branding af uddannelsen som ernæringsassistent.  

Gennemgangen viser, at en stor del af skolerne var interesserede i at benytte FUE’s nyproducerede 
video i forbindelse med deres markedsføring og branding af uddannelsen. Men det fremgår også, 
at nogle skoler aktivt har fravalgt videoen eller ikke er interesseret i at gøre brug af den. Der var et 
større antal skoler, som enten ikke svarede eller som det ikke lykkedes sekretariatet at få kontakt 
til. 

FUE opfordrer til, at alle skoler anvender de video-kampagner, som udvalget har fået produceret, i 
et fælles forsøg på at øge rekrutteringen til uddannelsen. 

 

FUE tilkendegivelse om støtte til EUC Nord projekt 

På anmodning fra EUC Nord, har FUE tilkendegivet sin støtte til EUC Nord’s ansøgning med fokus 
på grøn omstilling, bl.a. inden for fødevarer, under puljen til ”Udstyrsinvesteringer og tilhørende 
kompetenceudvikling”. FUE støtter ansøgningen til projektet, da vurderingen er, at projektet er in-
teressant set fra ernæringsassistenternes side. 
 
 
5 LUU-referater 

Modtaget til orientering fra CELF, Kold College, HRS, Svendborg E&G og UCH. 

Udvalget takker for de fremsendte LUU-referater og opfordrer alle LUU’er til at sende referater til 
orientering til FUE. 

 

14. Eventuelt 

Der var ikke noget til eventuelt. 

 


